
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-12-14, § 9 

 

 Tid Tisdagen den 15 december 2009 kl 16.30 – 18.30 

            Ajournering kl 18.00 - 18.05 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 21 december 2009 

 
 

 

 

Kristina Alvendal   Martin Michel 

  

Närvarande  
 

Ledamöter 

 Kristina Alvendal (M), ordförande 

Martin Michel (MP), vice ordförande 

 

Ingvar Snees (M) 

Lennart Jansson (M) 

Anna Wersäll (M)  tjänstgörande §§ 1-3, 5-20 

Luke Cook (M) 

Per Altenberg (FP) 

Bengt Sandberg (S) 

Karin Falk (S)  

Mattias Eriksson (V) 

  
Ersättare 

 Camilla Lindberg (M)  tjänstgörande 

Sten-Åke Larsson (M)  tjänstgörande § 4 

Andreas Eriksson (M) 

Victor Wennerholm (M) 

Daniel Forslund (FP) 

Lars Wyke (KD) 

Helene Lilja (S)  tjänstgörande 

Nicklas Nilsson (S)  tjänstgörande 

Gunnel Färm (S) 

Ulf Holmlund (S) 

Yildiz Kafkas (MP) 

Åke Mezán (V) 

 
Tjänstemän 

 Fastighetsdirektören Torbjörn Johansson och nämndsekreteraren Eva Olofsson 

Tjänstemän från kontoret Thomas Perslund, Christer Jansson, Anita granlund, Mikael 

Forkner, Andreas Jaeger, Henrik Schmitterlöw, Gunnar Kempe, karl Frisell. 

Personalrepresentanterna Rolf Bodin (Kommunal)och Lillemor Öhman samt 

borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande borgarrådssekreteraren Nils 

Löwenspets från roteln.   



  

 

 

 

 
 § 9 

Remissen om motion om miljömässigt energiutnyttjande av 

stadens markinnehav i andra kommuner. Svar på remiss 
Dnr 2009/106/340 

 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt ordföranden Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per 

Altenberg (FP) förslag:  

 

1 I huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut samt därutöver anföra: 

 

 Stockholms stads huvudsakliga verksamheter bör utföras inom den egna 

 kommunens gränser om inte exceptionella skäl föreligger. Utifrån denna princip 

 ifrågasätter vi om motionärens förslag om att bedriva energiproduktion i andra 

 kommuner kan ses som vår uppgift enligt kommunallagen.  

 

Ärendets handling 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 23 november 2009. I 

utlåtandet föreslås följande: 

 

 Fastighetsnämnden beslutar att godkänna kontorets svar på remiss om motion 

 om miljömässigt energiutnyttjande av stadens markinnehav i andra kommuner. 

 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per Altenberg (FP) ställer sig 

 bakom ett eget förslag (se beslutet). 

 

2)  Vice ordförande Martin Michel (MP), Bengt Sandberg m.fl. (S) och

 Mattias Ericson (V) lämnar följande förslag till beslut: 

 

 1 Fastighetsnämnden beslutar avslå förvaltningens förslag till beslut   

 2 stödja motionen samt i övrigt anföra följande:  

 

 Det är utmärkt att kontoret utreder samarbetsprojekt med grannkommuner om 

 vindkraftsparker. Men fortfarande är det bara utredningar man pratar om och inte 

 byggnation. Satsningar på biobränslen och solenergi lyser dessutom med sin 

 frånvaro. Det finns de som hävdar att de skogar staden fram till 2007 ägde, trots 

 en skogsvård inriktad på biologisk mångfald, skulle kunna förse staden med en 

 stor del av det biobränsle som skulle behövas för uppvärmning. Denna resurs har 

 den moderatledda majoriteten under innevarande mandatperiod dessvärre såld 

 och dessutom alltför billigt. Misshushållningen med stadens resurser kan inte bli 

 tydligare än så, vilket därmed skulle strida mot kommunallagen. 

 

 Enligt VP och budget för 2010 är det uppenbart att fastighetsnämndens sedan ett 



  

 par år mycket angelägna energieffektiviseringsarbete hänskjuts till åren 2010-

 2012, det vill säga  nästa mandatperiod. Vi förstår mycket väl varför. Stora 

 investeringar behövs och trots att de endast på 8 - 15 år är återbetalda samtidigt 

 som staden både har minskat sina energikostnader med ca 30 % och kommit 

 närmare de nationella miljömål för co2-utsläpp så tar inte den moderatledda 

 alliansen det långsiktiga miljöansvar som man på nationell nivå gärna talar om. 

 De tycks redan har kastat in handduken och låter nästa majoritet betala dessa 

 investeringar och ta miljöansvaret.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Kristina Alvendal (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt ordföranden Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per 

Altenberg (FP) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Martin Michel (MP), Bengt Sandberg m.fl. (S) och Mattias Ericson 

(V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

  

Ersättaryttrande 

Lars Wyke (KD) instämmer i ordföranden Kristina Alvendal m.fl. (M) och Per 

Altenberg (FP) förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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